
Zápis z 9. zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje 
konaného dne 26. února 2018 

 
 
Zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje (ZOK) bylo zahájeno dne 26. 2. 2018 
v 10:00 hod. ve velkém zasedacím sále budovy Magistrátu města Olomouce, 
Hynaisova 10, Olomouc. Zasedání se zúčastnilo 52 členů zastupitelstva kraje, 
3 členové byli nepřítomni. 
 
Z účasti na zasedání byli omluveni RSDr. Alexander Černý, Ing. Hana Mazochová 
a Ing. Mgr. Martin Kučera, MPA, MBA. 
 
Zahájení zasedání se neúčastnil:  Mgr. Ivo Slavotínek a RNDr. Ladislav Šnevajs.  
 
V průběhu ZOK zasedání opustil: MUDr. Oto Košta, Ph.D. (odchod 12:15 hod.). 
 
Zasedání řídil hejtman Olomouckého kraje Ladislav Okleštěk. 
 
 
 
1. Zahájení, volba pracovních komisí a ověřovatelů zápisu, schválení 
programu zasedání 

 
L. Okleštěk zahájil zasedání zastupitelstva.  
Na úvod zasedání připomněl, že v souladu s platným Jednacím řádem ZOK je 
ze zasedání zajištěn on-line přenos a také pořizován audiozáznam pro účely zápisu 
ze zasedání a pro zveřejnění na webových stránkách kraje. Pro vystupující z řad 
veřejnosti z důvodu pořizování audiozáznamu uvedl, že vystupující má právo podat 
námitku proti případnému zveřejnění záznamu ve smyslu zákona o ochraně 
osobních údajů. Námitka bude zaznamenána do zápisu a v případě uznání námitky 
bude před případným zveřejněním záznamu daná část záznamu upravena. Dále 
požádal všechny zastupitele o přihlášení se čipy, pokud tak již sami neučinili. 
Dle prezenční listiny je dnešnímu jednání přítomno 50 členů zastupitelstva. Pro 
přesnou informaci o počtu přítomných zde v sále byla provedena prezence pomocí 
hlasovacího systému – cvičným hlasováním (Hlasování č. 1). Konstatoval, že je 
přihlášeno a tedy na dnešním zasedání přítomno 50 členů ZOK. Jednání je tak 
přítomna nadpoloviční většina všech členů ZOK a je možné pokračovat v jednání.  
 
L. Okleštěk připomněl, že členové zastupitelstva se mohou hlásit o slovo v průběhu 
zasedání pomocí hlasovacího zařízení (v případě poruchy zvednutím ruky). Ke slovu 
je možno se přihlásit do ukončení diskuse. Určil zapisovatelku Mgr. Kristýnu 
Rábovou a osobu zodpovědnou za obsluhu elektronického hlasovacího zařízení 
Ing. Luďka Niče, vedoucího odboru kancelář hejtmana, který je rovněž hlavním 
skrutátorem.  
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Zastupitelstvo schválilo jako ověřovatele zápisu:  
 
- ANO 2011  Martin Janíček 
- ČSSD  Ladislav Hynek 
- KSČM  Ludvík Šulda, BBA 
- Koalice pro OlK Mgr. Ivo Slavotínek 
- STAN+ProOl Ing. arch. Petr Daněk 
- ODS   Mgr. Dalibor Horák 
- SPD+SPO  Mgr. Stanislav Kaláb 
 
Přítomno 52, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0. Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 2 
 
L. Okleštěk uvedl, že v souladu s platným jednacím řádem bude mandátová 
a volební komise zvolena až v případě potřeby a nikoliv automaticky na začátku 
jednání. 
 
K zápisu ze zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje ze dne 18. 12. 2017 nebyly 
vzneseny žádné námitky proti zápisu, v souladu s Jednacím řádem Zastupitelstva 
Olomouckého kraje se tedy zápis považuje za schválený. 
 
K dotazům členů zastupitelstva vzneseným na posledním zasedání dne 
18. 12. 2017: 
 
K bodu 6 – Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – návrh rozpočtu 
Ing. Sršeň požádal o zpracování podkladu s vyčíslením, kolik finančních prostředků 
šlo z jiných (mimo POV) dotačních titulů do obcí a měst do 5000 obyvatel v OK. 
Podklad s vyčíslením finančních prostředků, poskytnutých všem obcím, byl 
Ing. Sršňovi zaslán dne 15. 1. 2018 s tím, že po předchozí dohodě s panem 
zastupitelem bylo upřesnění k obcím do 5 tis. obyvatel zasláno 26. 1. 2018. 

 
K bodu 14 – Zajištění dopravní obslužnosti drážní osobní regionální dopravou 
v roce 2018 v Olomouckém kraji  
Mgr. Slavotínek upozornil, že některé připomínky členů Komise pro dopravu ROK 
k dopravní obslužnosti nejsou akceptovány.  
Náměstek Ing. Zahradníček nabídnul součinnost při projednání připomínek 
a prověřil připomínky k víkendové redukci dopravy na severu kraje.  

 
K bodu 24 – Studijní stipendium Olomouckého kraje na studium v zahraničí 
v roce 2018 – vyhlášení 
Mgr. Slavotínek sdělil, že příspěvek na úhradu stipendia u vysokoškolských studentů 
je možné čerpat z programu ERASMUS+. Podle obdržených informací nejsou 
finanční prostředky z tohoto programu pravidelně vyčerpány a dotázal se, zda by 
nebylo možné finanční prostředky namířit na studenty středních a vyšších odborných 
škol ve stejném objemu, ale pro větší počet studentů. 
Hejtman uvedl, že náměstek Hynek prověří, jaké jsou možnosti čerpání z programu 
ERASMUS+ a studenti se budou primárně směřovat k tomu, aby mohli čerpat 
z programu ERASMUS+. 
Písemné stanovisko bylo odborem školství a mládeže zasláno 
Mgr. Slavotínkovi dne 12. 1. 2018.  
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K bodu 36 – Pravidla ocenění za významný přínos kulturnímu rozvoji regionu – 
Cena Olomouckého kraje za přínos v oblasti kultury 
RNDr. Seitlová požádala, pokud jsou obecně vyhlašovány ceny OK, aby nominace 
byly zasílány také členům ZOK. 
Tento podnět paní senátorky je průběžně naplňován, například 12. 1. 2018 
obdrželi zastupitelé e-mail s informací ohledně nominací na Ceny OK za přínos 
v oblasti kultury. 
 
K bodu 46 – Síť sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2018 
Mgr. Slavotínek vznesl dotaz, zda existuje termín pro předložení koncepce hospicové 
péče pro rok 2018. 
L. Okleštěk sdělil, že na 9. zasedání ZOK dne 26. 2. 2018 bude informovat 
zastupitele o stavu postupu přípravy koncepce hospicové péče. 
V tuto chvíli nadále probíhají jednání expertního týmu zabývající se přípravou 
Koncepce paliativní a hospicové péče v OK. Další jednání proběhne 14. března. 
Zatím tedy nelze určit přesné datum ukončení práce na koncepci. 
 
K bodu – Různé 
I. Dvořáková vznesla dotaz, zda by bylo možné, aby v oblasti sportu byla zpracována 
analýza s mapovým podkladem o výstavbách sportovních hal v OK. 
Mgr. Jura sdělil, že aktuálně probíhá pasportizace sportovišť, která bude hotová po 
novém roce. 
Odbor sportu, kultury a památkové péče zpracoval analýzu a strukturu 
programu Pasportizace sportovních zařízení v OK. V následujících krocích 
bude ve spolupráci s Odborem informačních technologií program pasportizace 
vytvořen a publikován na webu OK. 
 
L. Okleštěk připomněl, že návrhy na úpravy, změny a doplnění usnesení, 
navrženého v materiálu pro jednání zastupitelstva, předloženého zastupitelstvu dle  
Článku 7, odst. 4 jednacího řádu, se předkládají předsedajícímu písemně – na 
formuláři, který je připraven zastupitelům na stůl. 
 
 

Schválení programu zasedání zastupitelstva 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. 
Podkladové materiály byly k dispozici v aplikaci Předlohy od 9. 2. 2018 v řádném 
termínu dle jednacího řádu – body projednané do schůze Rady Olomouckého kraje 
(ROK) 5. 2. 2018.  Už od 9. 2. 2018 byly podkladové materiály k dispozici také 
občanům ve veřejné mobilní aplikaci Olomoucký Kraj Zastupitelstvo.  
Dodatečně předkládané body byly k dispozici v aplikaci Předlohy od 20. 2. 2018, 
včetně šedě aktualizované verze programu, kterou projednala ROK na své schůzi 
19. 2. 2018. Od 15. 2. 2018 jsou podkladové materiály k dispozici občanům také na 
webu Olomouckého kraje. 
 
Na stůl v den zasedání byla všem zastupitelům předložena aktualizovaná verze 
programu a Příloha č. 5 k bodu 3 Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za 
uplynulé období (tj. usnesení rady z 19. 2. 2018). 
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Aktualizovaná verze programu dnešního zasedání spočívá ve stažení bodu 
č. 38 Založení akciové společnosti Olomouckého kraje na využívání zbytkových 
směsných komunálních odpadů. O stažení bodu byli informováni předsedové klubů 
zastupitelstva v pátek 23. února. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
RNDr. Seitlová: Dotázala se, jak se bude dále řešit problém, který souvisí se 
staženým bodem – Založení akciové společnosti Olomouckého kraje (OK) na 
využívání zbytkových směsných komunálních odpadů. Na pracovní komisi, které se 
účastnila, byla zaujata určitá stanoviska, řešily se některé problémy. Z pracovní 
skupiny však nevzešel žádný zápis a část problémů nebyla vůbec řešena nebo byla 
řešena pouze částečně. Požadavkem Koalice pro OIK bylo, aby všechny obce měly 
možnost stát se přímými akcionáři. Druhým požadavkem bylo zajištění rovného 
přístupu obcí a jejich jiných spolků, nejenom toho spolku, ze kterého je první akciová 
společnost odvozena. V současné době má zakládající spolek 148 obcí a 440 tis. 
občanů. OK má ale 402 obcí a zhruba 630 tis. občanů. Tzn., že 1/3 občanů OK nemá 
možnost být členy této akciové společnosti. Podle § 1 z. č. 129/2000 Sb., o krajích, 
v platném znění, stanoví kraj povinnost pečovat o všestranný rozvoj svého území 
a potřeby občanů. Má se za to, že tedy celého území a všech občanů, a tím návrhem 
kraj zakládá právnickou osobu, která část území a občanů staví do nerovného 
postavení. Z materiálu jednoznačně vyplývá, že akciová společnost má za cíl, aby 
pro členy spolku, tzn. jenom pro těch 148 obcí a pro 2/3 občanů, byla zajištěná 
výhodná likvidace a výhodné využití zbytkového směsného odpadu.  Všechny obce 
a spolky, které jsou dnes už založeny, by měly mít možnost, stát se členy tohoto 
spolku. Dále materiál vyhodnocuje pouze jednu variantu a nehovoří o dalších 
možných variantách zajištění likvidace odpadu.  Náklady na odpady se na občana 
zvednou o 180 Kč. Tyto cenové náklady však zahrnují jenom jednu nepatrnou část 
celého toho systému. Dalším požadavkem bylo, aby obce po vzniku dotyčné akciové 
společnosti neměly povinnost rozhodnout se podepsat smlouvu na dobu 15–30 let s 
tím, že po tuto dobu bude mít obec povinnost dodávat určité množství odpadů. Tato 
situace by neodpovídala rychlým změnám z hlediska vývoje technologií.  Dotázala 
se, kdy tento materiál bude ještě jednou řádně projednán a zda bude dán k 
připomínkám také obcím.  
 
L. Okleštěk: Sdělil, že v tomto bodu je schvalován program a své připomínky může 
paní RNDr. Seitlová přednést v bodu Různé. Co se dotazů týče, většina z nich byla 
projednána. Na poradě předsedů klubů zastupitelů před zasedáním ZOK bylo plno 
věcí objasněno a předsedové se shodli na tom, že pokud nebudou mít správné 
podklady, které je přesvědčí o smyslu tohoto bodu, bude tento bod stažen. Tak bylo 
také učiněno. 
 
Mgr. Slavotínek: Podal návrh na doplnění programu o bod Zpráva Ing. Zahradníčka, 
náměstka hejtmana pro dopravu, o situaci v KIDSOK, p.o., ve smyslu zajištění 
dopravní obslužnosti po kolapsu autobusové dopravy v lednu 2018. 
 
L. Okleštěk: Uvedl, že bod k dopravní obslužnosti OK je v programu zařazen pod 
bodem č. 9 Plnění objednávky regionální železniční dopravy v roce 2019. Pokud se 
jedná ale o zprávu ke KIDSOK, je možné bod do programu doplnit, nejprve je však 
nutné předložit návrh na formuláři a poté se o něm rozhodne hlasováním. Další 
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možností je tento bod projednat v bodu Různé. 
 
Ing. Müller: Dotázal se, jak ROK bude nyní pokračovat, když doporučila založení 
akciové společnosti, jak je uvedeno v bodu 3 – Zpráva o činnosti Rady Olomouckého 
kraje za uplynulé období. 
 
L. Okleštěk: Uvedl, že v bodu Různé se k této situaci vrátí. Dále dodal, že je tedy 
předložen návrh Mgr. Slavotínka na doplnění programu, zařazení bodu 9.1 Zpráva 
Ing. Zahradníčka, náměstka hejtmana pro dopravu, o situaci v KIDSOK p.o. ve 
smyslu zajištění dopravní obslužnosti po kolapsu autobusové dopravy v lednu 2018. 
Dotázal se Mgr. Slavotínka, zda trvá na tom, aby tento bod byl zařazen do programu 
a nikoli projednán v bodu Různé. 
 
Mgr. Slavotínek: Informoval, že svůj návrh předkládá pod bodem  9.1.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k hlasování o programu, včetně bodu 9. 1., tak jak 
byl navržen Mgr. Slavotínkem. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Byla provedena oprava v důvodové zprávě (DZ): 

 na str. 2 byl do programu doplněn bod 9.1. Zpráva Ing. Zahradníčka, 
náměstka hejtmana pro dopravu, o situaci v KIDSOK p.o. ve smyslu zajištění 
dopravní obslužnosti po kolapsu autobusové dopravy v lednu 2018 
 

 
 
Program zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje: 
 
1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu, schválení programu zasedání 

2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 

4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 

4.1. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

5.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – rozpočtové změny  

5.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – účelové dotace ze státního rozpočtu 

obcím Olomouckého kraje 

6.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – rozpočtové změny 

6.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – rozpočtové změny – DODATEK  - 

materiál bude předložen dodatečně 

6.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – příspěvek na výkon státní správy obcím 

Olomouckého kraje 
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6.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – účelové dotace ze státního rozpočtu 

obcím Olomouckého kraje 

6.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – čerpání revolvingového úvěru Komerční 

banky, a. s. 

6.5. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – splátka revolvingového úvěru Komerční 

banky, a. s. 

6.6. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – čerpání úvěru Komerční banky, a. s. 

7. Zabezpečení činnosti Krajského úřadu Olomouckého kraje při provádění 

prevence v oblasti BESIP v roce 2018 a vyhodnocení činnosti za rok 2017 

8. Dodatek č. 24 zřizovací listiny příspěvkové organizace Správa silnic 

Olomouckého kraje 

9. Plnění objednávky regionální železniční dopravy v roce 2019 – revokace 

usnesení č. UZ/8/85/2017 

9.1. Zpráva Ing. Zahradníčka, náměstka hejtmana pro dopravu, o situaci 

v KIDSOK p.o. ve smyslu zajištění dopravní obslužnosti po kolapsu 

autobusové dopravy v lednu 2018 - materiál bude předložen na stůl 

10.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 

10.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku 

10.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

10.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku 

10.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 

DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

10.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 

10.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého majetku 

11. Rozpis rozpočtu škol a školských zařízení v působnosti Olomouckého kraje v 

roce 2017 

12. Program na podporu environmentálního vzdělávání, výchovy a osvěty 

v Olomouckém kraji v roce 2018 – vyhlášení 

13. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti školství 

14. Program na podporu vzdělávání na vysokých školách v Olomouckém kraji 

v roce 2018 – vyhodnocení 

15. Program na podporu práce s dětmi a mládeží pro nestátní neziskové 
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organizace v roce 2018 – vyhlášení      

16. Program na podporu volnočasových a tělovýchovných aktivit v Olomouckém 

kraji v roce 2018 – vyhlášení   

17. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti kultury za rok 2017 - materiál 

bude předložen dodatečně 

18. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace městysu Brodek u Přerova 

19. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Mikulovice – kanalizace 

20. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Mikulovice – vodovod 

21. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Senička 

22. Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské infrastruktury na 

území Olomouckého kraje 2018 – vyhlášení 

23. Dotace obcím na území Olomouckého kraje na řešení mimořádných událostí 

v oblasti vodohospodářské infrastruktury 2018 – vyhlášení 

24. Program na podporu včelařů na území Olomouckého kraje pro rok 2018 – 

vyhlášení 

25. Program na podporu aktivit v oblasti životního prostředí a zemědělství 2018 – 

vyhlášení 

26. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb v Olomouckém kraji, 

Podprogram č. 1 

27. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti sociální 

28. Zdravotně-preventivní program v Olomouckém kraji v roce 2018 – Zdraví 

2020 

29. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti zdravotnictví 

30. Program pro oblast protidrogové prevence v roce 2018 – vyhlášení 

31. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti strategického rozvoje 

32. Projekty spolufinancované z evropských a národních fondů ke schválení 

financování 

33. Poskytování cestovních náhrad členům Zastupitelstva Olomouckého kraje 

34. Prominutí povinnosti odvodu za porušení rozpočtové kázně 

35. Volba přísedícího Krajského soudu v Brně 

35.1. Volba přísedící Krajského soudu v Brně - materiál bude předložen 

dodatečně 

36. Poskytnutí finančního daru z rozpočtu Olomouckého kraje České republice – 
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Hasičskému záchrannému sboru Olomouckého kraje 

37. Žádost o prominutí části dluhu Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu vůči 

Olomouckému kraji - materiál bude předložen dodatečně 

38. Založení akciové společnosti Olomouckého kraje na využívání zbytkových 

směsných komunálních odpadů  - staženo 

39. Různé 

40. Závěr 

 
O upraveném programu 9. zasedání ZOK bylo hlasováno. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/1/2018 
Přítomno 52, pro 48, proti 1 zdržel se, 3 nehlasovali 0. Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 3 
 
 
 

2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/2/2018 
Přítomno 52, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 4 
 
Dodatečně byla provedena technická oprava v Příloze č. 1 – na str. 21 byl termín 

semináře k dotačnímu programu na podporu volnočasových a tělovýchovných aktivit 

16. 4. 2018 nahrazen termínem  21. 3. 2018. 

 
 
 
 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/3/2018 
Přítomno 52, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 5 
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4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/4/2018 
Přítomno 52, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 6 
 
 
 

4.1. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje – 
DODATEK 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/5/2018 
Přítomno 52, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 7 
 
 

5.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – rozpočtové změny  
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. V tomto materiálu jsou předloženy všechny 
změny, které byly schváleny ROK per rollam 28. 12. 2017 a následně potvrzeny ROK 
dne 8. 1. 2018.  Jedná se především o zapojení účelových dotací ze státního 
rozpočtu pro OK a jím zřizované příspěvkové organizace (PO), případně i snížení dle 
skutečné výše obdržených prostředků na konci roku 2017. Materiál prošel jednáním 
Finančního výboru ZOK, kde byl schválen a doporučen ZOK ke schválení. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/6/2018 
Přítomno 52, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 8 
 
 
 

5.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – účelové dotace ze státního 
rozpočtu obcím Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek.  ZOK je předkládána na vědomí informace 
o tzv. průtokových dotacích obcím OK a PO, zřizovaných obcemi, poskytnutých 
koncem roku 2017. Přijaté dotace nejsou součástí rozpočtu OK, ale rozpočtem 
pouze procházejí. Jedná se například o dotace poskytnuté v rámci Operačního 
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programu Zaměstnanost a dotace na činnost odborného lesního hospodářství. 
Finanční výbor ZOK doporučuje zastupitelům tento bod schválit. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/7/2018 
Přítomno 52, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 9 
 
 
 

6.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – rozpočtové změny 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Rozpočtové změny v Příloze č. 1 až v Příloze 
č. 3 byly schváleny ROK v průběhu ledna a v únoru. Jedná se především o zapojení 
účelových dotací ze státního rozpočtu pro OK a jím zřízené PO k zapojení zůstatku 
na účtech k 31. 12. 2017 do rozpočtu roku 2018, přesuny finančních prostředků mezi 
jednotlivými odbory a přesuny uvnitř rozpočtu jednotlivých odborů v rámci 
schváleného rozpočtu. V Příloze č. 4 se jedná o snížení příjmu z pronájmu PO 
z důvodu ukončení platnosti nájemních smluv.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/8/2018 
Přítomno 52, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 10 
 
 
 

6.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – rozpočtové změny – 
DODATEK  
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Rozpočtové změny v Příloze č. 1 byly 
schváleny ROK 19. 2. 2018. Jedná se především o zapojení účelových dotací ze 
státního rozpočtu pro OK a jím zřizované PO, přijatých pojistných plnění a odvodů 
z fondů investic PO v rámci finančního vypořádání, revolvingového úvěru u Komerční 
banky, a.s., a na financování investičních projektů a přesuny finančních prostředků 
mezi jednotlivými odbory, případně přesuny uvnitř rozpočtu jednotlivých odborů 
v rámci schváleného rozpočtu. V Příloze č. 2 byly rozpočtové změny odsouhlaseny 
ROK 19. 2. 2018. Jedná se o navýšení příjmů OK v celkové výši 386 050 Kč. 
Zapojeny jsou finanční dary v rámci Reprezentačního plesu OK a Smlouvy o pachtu 
a provozování vodovodu od Moravské vodárenské, a.s. Finanční výbor ZOK 
doporučuje zastupitelům tento materiál schválit. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/9/2018 
Přítomno 52, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 11 
 
 
 

6.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – příspěvek na výkon státní 
správy obcím Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Zastupitelům je předkládána informace 
o rozpisu finančního vztahu státního rozpočtu k rozpočtu obcí OK – příspěvku na 
výkon státní správy. Příspěvek na výkon státní správy je rozdělen v celkové výši 
557 112 000 Kč a pro rok 2018 je opět valorizován o 5 %.  Jeho součástí je stejně 
jako v roce 2017 příspěvek na financování veřejného opatrovnictví a pro rok 2018 
nově příspěvek na financování jednotných kontaktních míst. V OK se jedná pouze 
o statutární město Olomouc. Finanční výbor ZOK doporučuje zastupitelům tento 
materiál schválit. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/10/2018 
Přítomno 52, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 12 
 
 
 

6.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – účelové dotace ze státního 
rozpočtu obcím Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Jedná se o průtokové dotace obcím OK a PO 
zřizovaným obcemi, poskytované ze státního rozpočtu. Přijaté dotace nejsou 
součástí rozpočtu OK, ale opět rozpočtem pouze protékají.  Jedná se o dotace na 
volby prezidenta, o dotace na úhradu pobytu osoby s udělenou mezinárodní 
ochranou formou azylu nebo doplňkové ochrany a na rozvoj infrastruktury obce. 
Finanční výbor ZOK doporučuje zastupitelům tento materiál schválit. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/11/2018 
Přítomno 52, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 13 
 

6.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – čerpání revolvingového úvěru 
Komerční banky, a. s. 
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Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Zastupitelům je předložena informace 
o jednotlivých čerpáních z revolvingového úvěru určeného na předfinancování 
investičních akcí spolufinancovaných z fondů Evropské unie (EU). Finanční výbor 
ZOK doporučuje zastupitelům tento materiál schválit. 
   
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/12/2018 
Přítomno 52, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 14 
 
 
 

6.5. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – splátka revolvingového úvěru 
Komerční banky, a. s. 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. ZOK je předložena informace o jednotlivých 
splátkách revolvingového úvěru, který je splácen z přijatých dotací.  Jedná se o první 
splátku ve výši 35 723 000 Kč. Přičemž ke splacení nadále zůstává 181 922 000 Kč. 
Finančním výborem ZOK materiál prošel a je doporučen ke schválení. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/13/2018 
Přítomno 52, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 15 
 
 
 

6.6. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – čerpání úvěru Komerční 
banky, a. s. 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek.  Zastupitelům je předložena informace 
o jednotlivých čerpáních z úvěru určeného na kofinancování investičních akcí 
spolufinancovaných z fondů EU. První dílčí čerpání tohoto úvěru je určeno na 
kofinancování projektů v celkové výši 532 Kč. Materiál prošel jednáním Finančního 
výboru ZOK a je doporučen ke schválení. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/14/2018 
Přítomno 52, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 16 
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7. Zabezpečení činnosti Krajského úřadu Olomouckého kraje při 
provádění prevence v oblasti BESIP v roce 2018 a vyhodnocení činnosti 
za rok 2017 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček.  Jedná se o souhrnnou informaci, jak OK 
zabezpečuje bezpečnost silničního provozu. Materiál hodnotí jednak aktivity roku 
2017 a  dále je zde rozepsáno, jak bude použita částka 1 mil. Kč. i v roce 2018.  
Bezpečnost silničního provozu v OK zajišťuje Ing. Charouz, krajský koordinátor 
BESIP, který velmi úzce spolupracuje s Centrem služeb pro silniční dopravu s.p.o.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/15/2018 
Přítomno 52, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 17 
 
 
 

8. Dodatek č. 24 zřizovací listiny příspěvkové organizace Správa 
silnic Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. V materiálu je uveden výčet odejmutého 
a předaného majetku do hospodaření PO. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/16/2018 
Přítomno 52, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 18 
 
 
 

9. Plnění objednávky regionální železniční dopravy v roce 2019 – 
revokace usnesení č. UZ/8/85/2017 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. Původní snahou bylo dát oblast Jesenicko 
na přímé zadání soukromému subjektu. Tímto by byla ale porušena smlouva, 
uzavřená s Českými drahami, a.s. Na základě právního posouzení uvedeného 
postupu, a aby nedošlo k případnému porušení stávajících smluvních závazků OK 
a dopravce, je navrhována revokace původního usnesení s tím, že smlouva 
s Českými drahami, a.s. platí do roku 2019. Jelikož je notifikované přímé zadání 
u EU, může poté dojít na přímé zadání. Do roku 2023 musí být již podle EU 
vysoutěženo. Je tedy dostatek času na kvalitní přípravu zadávacích podmínek. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 



 14 

Ing. Jurečka:  Požádal o vyjádření Ing. Zahradníčka, zda byla vyhotovena analýza 
nebo zda je plánován marketingový průzkum od možných dodavatelů, pokud by byl 
vysoutěžen tendr dříve než v roce 2023. Dotázal se, jaká by mohla být úspora 
nejenom z hlediska ceny a případně úspory pro rozpočet OK, ale i z hlediska nabídky 
kvality služeb občanům OK. 
 
Ing. Zahradníček: Uvedl, že konkrétní nabídky předložila společnost Leo Express, 
a.s. Komisi Rady AKČR pro dopravu navštívili všichni dopravci, tzn. RegioJet a.s., 
ARRIVA MORAVA a.s, kteří mají velký zájem dostat se do regionální dopravy. 
Nabídky by mohly být zajímavější než ty, které nabízejí ČD jak cenově, tak i co se 
kvality týče. OK chce pořídit vozidla, která tady nebudou jezdit 40–50 let. V současné 
době jsou nabízeny tzv. „secondhandy“ z Deutsche Bahn nebo ze Švýcarska. Jedná 
se o vozové soupravy ve stáří kolem 8–12 let, které splňují podmínky jako je Wi-Fi, 
klimatizace. 
 
L. Okleštěk: Připomněl, že další podmínkou je, aby vozy byly nízkopodlažní.  
 
Ing. Jurečka: Dotázal se, zda by mohl být vyřčen nějaký termín, kdy by všichni 
zastupitelé OK mohli dostat nabídky od ostatních soukromých dopravců a zda by 
mohlo dojít na některém z dalších zasedání ZOK k diskuzi, zda není možné uvažovat 
o otevřené soutěži dříve než v roce 2023. 
 
Ing. Zahradníček: Sdělil, že vše je závislé od toho, jak budou připraveny zadávací 
podmínky. Do konce letošního roku by mohlo být vše nachystáno a projednáno. 
Soutěžit se bude kolem 2 let. Přímé zadání, které bude po roce 2019, bude 
maximálně na 5 let a tak, jak je stanoveno legislativou EU. V roce 2023 by mělo být 
vysoutěženo klasickou soutěží. Zadávací podmínky by měly být nachystány 
v letošním roce. 
 
Ing. Jurečka: Vznesl dotaz, zda je tedy možné počítat s termínem do konce roku, že 
by byl materiál předložen i na zasedání ZOK. 
 
L. Okleštěk: Dodal, že záleží na tom, co bude k dispozici. Domnívá se, že základním 
materiálem je zadávací řízení, které se musí připravit. Toto téma se určitě bude řešit 
na poradě zastupitelských klubů.  
 
Ing. Zahradníček: Informoval, že se třemi náměstky moravských krajů budou 
postupovat v těchto záležitostech jednotně. Jednotnost v ČR naboural operační 
program OPD 2 (Operační program pro dopravu 2), kdy si některé kraje dosáhly na 
7 miliard Kč na nákup vozových jednotek. OK mezi nimi nebyl a teď se očekává, zda 
bude naplněno to, co Ministerstvo dopravy ČR slíbilo, že bude navýšena tato 
alokace. Pokud k tomu dojde, bude OK čerpat na nákup nových kolejových vozidel.   
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/17/2018 
Přítomno 52, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 19 
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9.1. Zpráva Ing. Zahradníčka, náměstka hejtmana pro dopravu, o situaci 
v KIDSOK p.o. ve smyslu zajištění dopravní obslužnosti po kolapsu 
autobusové dopravy v lednu 2018 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Požádal Ing. Zahradníčka o ústní zprávu. 
 
Byla přednesena ústní zpráva. 
 
V úvodu Ing. Zahradníček shrnul špatnou situaci, která nastala v dopravní 
obslužnosti 2. ledna 2018. Došlo k přečíslování tras, ke změnám kapacitní možnosti 
linek, některé linky byly přetrasovány a docházelo k vážným problémům v přepravě 
cestujících. Uvedl i konkrétní oblasti, kde docházelo k největším problémům. Popsal 
také situaci v Olomouci, kde byly přesunuty zastávky autobusů z přednádražního 
prostoru a lidem tak vznikaly další přestupy. 
 
Ing. Zahradníček: Po kolapsu autobusové dopravy, který se dotkl převážně jižních 
částí – Prostějovska, Přerovska a Hranicka, byli dne 5. ledna 2018 svolání všichni 
dopravci a zástupce Dopravního podniku města Olomouce. Měli jsme dostatek 
poznatků od starostů, od kterých jsme obdrželi stížnosti. Do konce ledna se podařilo 
odstranit největší problémy. V současné době probíhá druhé kolo změn a v půlce 
března by mohla být odstraněna již většina problémů, přiblížíme se co nejvíce ke 
starému modelu. Obdrželi jsme stížnosti a připomínky kolem okolí Brodku u Přerova. 
Jde o složitou situaci, jedná se o systém, který má návaznost nejenom na další 
spoje, někdy i mezikrajské nebo na vlakovou dopravu, ale tato situace bude 
v druhém kole vyřešena. Z  původních 13–14 dopravců máme v regionu nyní 4, ale 
domnívám se, že to funguje. Jediné pozitivum na tom bylo to, že všichni mají nové 
autobusy, ale bohužel nejezdily tam, kde bylo potřeba. V současné době probíhá 
druhé kolo změn a některé změny budou probíhat v průběhu celého roku tak, aby ve 
všech návaznostech bylo vše vráceno zpátky. Musíme hlídat rozsah dopravní 
obslužnosti, který jsme vysoutěžili, a to z toho titulu, abychom nebyli napadeni, že 
jsme  zásadním způsobem po soutěži změnili rozsah dopravní obslužnosti. Bude to 
na úkor víkendové dopravy, ale dotkne se to jen té, kde nejsou autobusy vytíženy. 
Tam, kde víkendová doprava je využívána, zůstane zachována v plném rozsahu. 
Rovněž došlo k personální změně ve vedení KIDSOK. V současné době bude 
vytvořeno zadání pro výběrové řízení na pozici ředitele příspěvkové organizace 
Koordinátor Integrovaného dopravního systému Olomouckého kraje. Prozatím byla 
vedením pověřená Ing. Suchánková. 
 
Závěrem Ing. Zahradníček dodal, že bude nutné vrátit se k vžitému modelu 
s malými změnami. Problém může nastat s víkendovými spoji, které byly posíleny. 
Jelikož však jsou tyty spoje nerentabilní (1–2 cestující v 45místném vozidle), bude se 
muset hledat jiné řešení. 
 
L. Okleštěk po přednesení ústní zprávy vyzval zastupitele k dotazům. 
 
RNDr. Seitlová: Informovala, že obdržela email o tom, že nejsou na zastávkách 
jízdní řády a lidé nevědí, jak mají jezdit. Je to zdokumentováno i fotograficky. Dodala, 
že neobdržela žádnou informaci o vyhodnocení celé této situace a poprosila 
o konkrétnější informace, kdy bude tato situace napravena. 
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Ing. Zahradníček: Všem starostům, obcím a cestujícím bylo avizováno, že jsou 
zřízeny webové stránky http://dopravaok.cz/, kde lidé mohou přinášet své podněty 
a požadavky. S RNDr. Seitlovou se řešila řada problémů hlavně kolem Meopty a tyto 
problémy jsou již vyřešeny. V současné době probíhá druhé kolo, ve kterém budou 
odstraněny i další problémy, včetně vyvěšení nových jízdních řádů. Existuje infolinka, 
která funguje 24 hodin denně, pokud mají cestující nějaký problém, můžou volat 
odkudkoliv, informace se jim dostane.  
 
L. Okleštěk: Připomněl, že pokud se komukoli dostane informace o nefunkčnosti 
linek nebo něčeho, co je nevyhovující, může se obrátit na Ing. Zahradníčka. Všechny 
smysluplné podněty, které obdrží, budou zapracovány ve prospěch cestujících. 
 
Mgr. Slavotínek: Sdělil, že byl překvapen, že do dnešního programu nebyla 
zařazena zpráva o této klíčové události ze začátku letošního roku. Z tohoto důvodu 
musel podat návrh na doplnění programu o tento bod. Ocenil, s jakou rychlostí byl 
vyřešen personální problém. Vznesl dotaz, jak vypadá komunikace mezi resortním 
náměstkem a PO, která má koordinaci této agendy zajišťovat. Zda v průběhu celého 
roku na poradách nebo na jednáních nebylo možné zachytit jakékoliv indicie o tom, 
že by se něco takového mohlo stát a předejít tomu. Již v průběhu druhého pololetí 
loňského roku, i na zasedání ZOK, přednášeli někteří dotazy na nesmyslná opatření, 
která nový systém má přijmout. Sdělil, že od Ing. Zahradníčka obdržel dopis, ve 
kterém bylo vysvětleno, že zastávka u nádraží není možná, že to magistrát a město 
Olomouc, jako investor dopravního uzlu, neumožňuje. Za měsíc se dozvídáme, že 
tomu město Olomouc nebrání. Problém vidí v komunikaci mezi samosprávou a mezi 
složkami úřadu, respektive PO, která agendu pro krajskou samosprávu zajišťuje. 
Dotázal se, jaká systémová opatření budou přijata do budoucna, aby se neopakovala 
situace z ledna, kdy kolabovala autobusová doprava. Jak již zmínil Ing. Zahradníček, 
má dojít ke změnám jízdních řádů, které vstoupily v platnost 1. 1. 2018 a některé 
nevytížené spoje budou rušeny. Dojde tedy ke změně rozsahu poptávané služby? 
Dále se dotázal, zda by nebylo na místě ověřit u právního zastoupení, jestli 
z hlediska zákona o zadávání veřejných zakázek není důvod k vypsání nového 
tendru, zda to nemění podmínky toho původního. Poprosil, aby zastupitelé byli na 
příštím zasedání ZOK ujištění o tom, zda z hlediska zákona o zadávání veřejných 
zakázek nenastal problém. 
 
L. Okleštěk: Sdělil, že dojde k takovým změnám, aby neovlivnily rozsah služeb, 
které byly vysoutěženy. Z toho důvodu dojde např. k přesunu z některých 
víkendových spojů, které jsou nevytíženy, na hlavní spoje. 
 
Ing. Zahradníček: K systémové chybě – jednoznačně závěr z toho je, posílení úlohy 
Odboru dopravy a silničního hospodářství KÚOK (ODSH) vůči PO. V minulém 
období KIDSOK o svých aktivitách neinformoval. Pochybnosti byly, projednávaly se i 
na poradě vedení, ale KIDSOK všechny ujišťoval, že to zpracovávají technici 
z ČVUT. Proto došlo k této situaci. Z tohoto důvodu je navržena i revokace usnesení 
v železniční dopravě, aby se tato situace již neopakovala. Stále jsou oblasti, kde 
problém není ještě vyřešen, ale v současné době se na tom pracuje. Pokud jde 
o změnu podmínek, nejsou zásadním způsobem narušeny zadávací podmínky, 
nemůže být změněn rozsah, tzn. počty km. 
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L. Okleštěk: Sdělil, že rozumí Mgr. Slavotínkovi, že ODSH mohl tento bod zařadit do 
programu. Na druhou stranou všichni, kdo ze zastupitelů položil jakýkoliv dotaz 
k tomuto tématu a zajímalo je to, byli vyslyšeni a bylo s nimi komunikováno. 
 
Ing. Jurečka: Uvedl, že někteří starostové mají pocit, že jejich připomínky, nejenom 
letos, ale i v minulých letech, nejsou dostatečně objektivně vyřizovány. Dále dodal, 
že obec Rokytnice dlouhodobě upozorňuje na to, že je veřejná doprava vedena po 
místní komunikaci. Jedná se o místní komunikaci s poměrně intenzivním provozem 
a obec nemá ve svých silách z rozpočtu tuto komunikaci uvést alespoň na parametry 
silnice III. třídy. V lednu došlo k tomu, že autobus sjel při vyhýbání s jiným vozidlem 
do příkopu. Proto požádal, aby se připomínky obcí vyřizovaly s větší pečlivostí a dále 
poprosil, zda by se převodem majetku mohla ROK zabývat a pokusit se vyjít vstříc. 
Dále se dotázal, zda byla vytvořena analýza s ohledem na všechny zmíněné změny, 
zda nedošlo také k mimořádnému zvýšení nákladů, a kdo případně za tyto 
vícenáklady bude zodpovědný. 
 
Ing. Zahradníček: Sdělil, že k nárůstu nákladů dojde. V současné době je to ve fázi, 
kdy ODSH komunikuje s dopravci jejich nároky, jelikož tam, kde se posílila dopravní 
obsluha, budou muset být náklady akceptovány. Požadavky z hlediska přepracování 
tras se v současné době vyčíslují. Na příštím zasedání ZOK bude tato informace 
podána. 
 
L. Okleštěk: Poprosil, aby zmíněná obec vstoupila do jednání s krajem, aby se tato 
situace vyřešila a mohlo dojít k převedení silnice do majetku obce. 
 
Ing. Jurečka: Obec Rokytnice uplatňovala tuto žádost už i dokonce vůči minulým 
ROK. Dále se dotázal, zda ROK neuvažuje do budoucna nad využitím určitého 
modelu dynamické dopravy s ohledem na to, že by si uživatelé mohli dát přes 
aplikaci požadavek na dopravu. Leo Express tuto službu nabízí v rámci Zlínského 
kraje pro své cestující. Funguje to na principu nikoliv pevných tras a pevných jízdních 
řádů, ale na základě toho, že v určitém území v určité časy vymezí to, že si lidé 
mohou přes aplikaci o takovou dopravu požádat. Pak je to daleko více efektivní, kdy 
spíše menší dodávka, nebo menší mikrobus takovouto dopravu zajistí a ty náklady 
jsou podstatně nižší. Je to spíše inspirace do budoucna.  
 
L. Okleštěk: Poděkoval za připomínku, je to inspirace do budoucna. Ale již je něco 
odsoutěženo a toho závazku je nutné se držet. 
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: Dodal, že po personální výměně vedení KIDSOK je vstřícnost 
vůči obcím a komunikace s ním na lepší úrovni. Doplnil, že v zemích západní Evropy 
existují instituty, jako komunitní taxi a další věci, které by mohly být financovatelné 
v rámci nějakých dotačních titulů. Jedná se o inovativní věci, které budou určitě 
levnější než stávající forma. OK by mohl být průkopníkem v rámci ČR.  
 
L. Okleštěk: Doporučil se v této oblasti obrátit na Komisi pro dopravu ROK.  Dodal, 
že k tomuto bodu není vyhotoven návrh usnesení, jelikož jde pouze o informativní 
záležitost a navrhl vzít na vědomí informaci, kterou poskytl Ing. Zahradníček ohledně 
KIDSOK.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
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ZOK hlasovalo o promítnutém návrhu na usnesení. 
 
Po projednání bylo schváleno usnesení: 
 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání: 
1. bere na vědomí zprávu Ing. Jana Zahradníčka, 2. náměstka hejtmana, o situaci 

v příspěvkové organizaci Koordinátor Integrovaného dopravního systému 
Olomouckého kraje po kolapsu autobusové dopravy v lednu 2018 

 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/18/2018 
Přítomno 52, pro 49, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 20 
 
 
 

10.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. V první části materiálu se jedná o revokaci 
usnesení zastupitelstva a v dalších částech o odprodeji pozemků v majetku kraje. 
Vše je popsáno v DZ a v přílohách. ZOK se doporučuje přijmout návrhy na usnesení. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/19/2018 
Přítomno 52, pro 48, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 21 
 
 
 

10.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš.  V první části je opět revokace usnesení ZOK 
a pak následuje 16 návrhů na odkoupení pozemků a 1 návrh na nevyhovění žádosti 
o zvýšení kupní ceny.  
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/20/2018 
Přítomno 52, pro 48, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 22 
 
 
 

10.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – 
DODATEK 
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Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš.  Obsahem materiálu je návrh na odkoupení 
pozemků v katastrálním území Zábřeh a Nové Zámky. ZOK se doporučuje přijmout 
návrhy na usnesení a tento materiál schválit. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům.  
 
MUDr. Černý: V DZ je uvedeno, že se bude jednat o domov pro osoby se 
zdravotním postižením. Přitom se jedná v obou případech o bytové domy. Domnívá 
se, že objem poskytovaných lůžek je nízký a provoz bude nerentabilní z hlediska 
provozování sociálních služeb. Nebude rentabilní ani vzhledem k výši nákladů, které 
budou spojeny s postavením pěti domů v Zábřeze a s vykoupením pozemků. Minulý 
týden se zúčastnil v Zábřeze komunitního plánování pro seniory, kde jako hlavní 
a stěžejní požadavek padlo, že pro zábřežsko je primární domov pro seniory a dále 
z diskuze vyplynulo, že hlavní je odlehčovací péče.  Dotázal se, jak došlo k tomu, že 
se bude v podstatě jednat o charakter spíše sociálního bydlení. 
 
L. Okleštěk: Uvedl, že odlehčovací služba je rozumný doplněk k terénním službám 
a požádal Mgr. Sonntagovou, vedoucí odboru sociálních věcí o objasnění. 
 
Mgr. Sonntagová, vedoucí odboru sociálních věcí: ZOK je předložena část 
projektu transformace PO Nové Zámky. Transformace probíhá etapově, navazuje na 
transformaci šternberského Vincentina. Vše souvisí s tím, že v souladu s národní 
strategií ČR a se standardy péče o osoby se zdravotním postižením je vhodné 
umožnit těmto lidem žít v co nejvíce přirozeném prostředí. Proto jsou objekty v rámci 
transformace standardně vybaveny v případě domova pro osoby se zdravotním 
postižením na maximální kapacitu dvou domácností, což je 12 osob. Transformace je 
hrazena z prostředků EU. Vše je směřováno k tomu, aby v souladu s trendem třetího 
tisíciletí v celé Evropě mohli žít i lidé s handicapem co nejvíce ve spojení 
s přirozenou komunitou a s námi. 
 
MUDr. Černý: Domnívá se, že u takto včlenitelných lidí do normálního života, jde 
o institut sociálního bydlení. Mělo by jít o to, co je zde připravováno – sociální bydlení 
nebo domácí péče, v jejich přirozeném prostředí.  
 
L. Okleštěk: Transformace Nových Zámků byla započata dříve, než je toto funkční 
volební období, tento projekt byl převzat. Tito lidé už nejsou ve svém domácím 
prostředí. Začínali v Nových Zámcích a tento projekt je má nějakým způsobem 
začlenit do běžného života.  
 
MUDr. Černý: Dotázal se, zda jde o přestěhování uživatelů sociální služby z Nových 
Zámků do jiných lokalit. 
 
L. Okleštěk: Uvedl, že se jedná o transformaci Nových Zámků. Ti, co v Nových 
Zámcích pobývají, se přestěhují do menších zařízení, budou v jiném typu zařízení. 
Budou žít v domácím prostředí, jelikož se jedná o formu rodinných domů.  
 
Mgr. Slavotínek: Jedná se o snahu vytvořit kvalitní životní podmínky pro lidi, bez 
ohledu na jejich handicap. Předpokládá, že někdo dobře zvážil kondici těchto lidí 
a schopnost žít v daných podmínkách. Poděkoval za dokončení tohoto projektu.  
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Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/21/2018 
Přítomno 52, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 23 
 
 
 

10.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 
majetku 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Obsahem materiálu je 5 návrhů na bezúplatný 
převod a jedna revokace. Vše je popsáno v předložené zprávě a přílohách. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/22/2018 
Přítomno 52, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 24 
 
 
 

10.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 
majetku – DODATEK 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Součástí materiálu jsou 2 návrhy na uzavření 
smluv, 5 návrhů na bezúplatné převody a 1 návrh na revokaci. Vše je popsáno 
v předložené zprávě a v návrhu na usnesení. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/23/2018 
Přítomno 52, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 25 
 
 
 

10.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Zde je předloženo 5 návrhů, vše uvedeno 
v přiložené zprávě a přílohách. ZOK se doporučuje přijmout návrhy na usnesení. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/24/2018 
Přítomno 52, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 26 
 
 
 

10.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody 
nemovitého majetku 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Materiál obsahuje 3 návrhy a 1 revokaci. Vše je 
obsaženo v předložené zprávě. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/25/2018 
Přítomno 52, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 27 
 
 
 

11. Rozpis rozpočtu škol a školských zařízení v působnosti 
Olomouckého kraje v roce 2017 
 
Úvodní slovo přednesl L. Hynek. Materiál obsahuje přehled rozpisů finančních 
prostředků na jednotlivé školy a školská zařízení v OK. Jedná se o tzv. přímé 
náklady, které slouží nebo jsou určeny především na platy, výdaje na učební 
pomůcky, na školní potřeby, na učebnice a rovněž na vzdělávání pedagogických 
pracovníků. Důvody, kde u škol došlo k nějakým změnám, tzn. poklesu rozpočtu 
přímých nákladů, jsou popsány v poznámce pod tabulkou. Jedná se o případy, kdy 
proběhlo slučování škol, došlo k poklesu výkonů v souvislosti s novým školním 
rokem nebo na základě žádostí ředitele školy. K nárůstům rozpočtu došlo především 
v souvislosti s nárůstem výkonů v novém školním roce a také v souvislosti 
s přidělením finančních prostředků na podpůrná opatření. Jedná se celkem o částku 
5 875 mil. Kč, která byla přerozdělena na přímé náklady a o částku 207 mil. Kč, která 
byla rozdělena jako účelové prostředky.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/26/2018 
Přítomno 52, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 28 
 

12. Program na podporu environmentálního vzdělávání, výchovy 
a osvěty v Olomouckém kraji v roce 2018 – vyhlášení 
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Úvodní slovo přednesl L. Hynek. Cílem dotačního programu je podpora aktivit 
právnických osob realizujících činnost v oblasti environmentálního vzdělávání, 
výchovy a osvěty a výchovy k udržitelnému rozvoji v OK. Žadatelem může být pouze 
právnická osoba vykonávající činnost školy nebo školského zařízení se sídlem v OK 
zapsaná v rejstříku škol a školských zařízení bez ohledu na zřizovatele. V rámci 
rozpočtu na rok 2018 byly vyčleněny prostředky ve výši 420 tis. Kč. 
 
RNDr. Seitlová: Předložila písemný návrh na doplnění usnesení: ZOK požaduje, aby 
termíny sdělení informací o vyhovění/nevyhovění žadatelům o dotace kraje byly 
sděleny nejpozději do 15 dnů od schválení u všech dotačních programů, s výjimkou 
odůvodněných případů velmi vysokého počtu příjemců po schválení ROK. Stejný 
termín je požadován u termínu kontaktování příjemců.  
 
L. Okleštěk: Vyjádřil obavu, že je to proti pravidlům, která byla nastavena pro 
jednotlivé dotační tituly, a dotázal se, z jakého důvodu nezazněl tento návrh na 
úpravu usnesení při schvalování dotačních titulů. V tom případě by to chápal jako 
opodstatněné. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům 
 
RNDr. Seitlová: Sdělila, že návrh na úpravu usnesení podává z toho důvodu, jelikož 
je ZOK předloženo ke schválení 7 dotačních programů a u dvou z nich je termín 
sdělení do 15 dnů a u zbývajících pěti programů do 30 dnů. Domnívá se, že pravidla 
nevylučují, aby termín sdělení informací o vyhovění či nevyhovění u všech programů 
byl do 15 dnů. Dotační programy budou vyhlašovány koncem května nebo v průběhu 
června a žadatelé o dotace budou moci čerpat až ve chvíli, kdy budou informováni, 
že dotační program byl schválen. V případě, kdy bude termín sdělení prodloužen 
o 30 dnů, omezuje se i doba, kdy mohou žadatelé hospodařit s finančními 
prostředky. Účelem návrhu na usnesení je vyjít vstříc žadatelům o dotace, které jsou 
jim poskytnuty. V případě programu sociálních dotací, kde je velký počet žadatelů 
o tyto dotace, je možné respektovat termín sdělení do 30 dnů. 
 
L. Okleštěk: Sdělil, že je rovněž pro to, aby žadatelé o dotace byli informováni v co 
nejkratší době. Na druhé straně termín 30 dnů je standardní a v případě 15 dnů se 
jedná o zkrácený termín. Právě u těch žádostí, kterých je méně. Z tohoto důvodu je 
to takto nastaveno. Vyjádřil obavu v tom, co jsou odůvodněné případy vysokého 
počtu příjemců, a dodal, že by bylo potřeba toto téma prodiskutovat se všemi 
náměstky a určit odpovídající stanovisko, jelikož to bude mít dopad na všechny 
dotační programy a jejich dotační tituly. Největší problém vidí v sociální oblasti 
a v oblasti sportu, kde je nejvíce žadatelů.  Rád by odůvodněné případy viděl jako 
skutečně odůvodněné, tzn. na základě parametrů, které budou schváleny. Jinak 
nedokáže kvalifikovat odpovědnost.  
 
RNDr. Seitlová: Souhlasí s tím, aby bylo nejprve určeno stanovisko, co nejsou 
odůvodněné případy. Z tohoto důvodu návrh na usnesení stáhla s tím, že tato 
problematika bude na příštím zasedání ZOK ještě prodiskutována. 
 
L. Okleštěk: Sdělil, že tento návrh bude projednán a bude se jím zabývat jak na 
poradě vedení, tak i v ROK, která bude následovat. 
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Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/27/2018 
Přítomno 52, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 29 
 
 
 

13. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti školství 
 
Úvodní slovo přednesl L. Hynek. ZOK je předložena žádost Univerzity Palackého 
v Olomouci, která žádá o finanční dotaci ve výši 800 tis. Kč na krytí výdajů spojených 
s realizací mezinárodní konference pod názvem „Times Higher Education Research 
Excellence Summit“. Celkové náklady akce jsou 6 700 tis. Kč. Konference je 
zaměřena zejména na excelenci a výzkum vysokých škol s důrazem na tzv. Novou 
Evropu. Mezi pozvanými hosty jsou přední představitelé vysokých škol z celého 
světa, jsou pozvaní nositelé Nobelových cen a předsedové vlád i prezidenti. Dotace 
bude použita na osobní výdaje, služby spojené s propagací technickým zajištěním 
konference, zajištěním doprovodného programu, služby spojené s dopravou 
a ubytováním účastníků. Město Olomouc bude prvním městem ve střední a východní 
Evropě, které bude tuto konferenci hostit a bez finanční spoluúčasti OK by nebylo 
možné tuto konferenci uspořádat. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/28/2018 
Přítomno 52, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 30 
 
Dodatečně byla provedena technická oprava v bodu 5 usnesení – text dle bodu 3 
usnesení byl nahrazen textem dle bodu 4 usnesení 

 

 

14. Program na podporu vzdělávání na vysokých školách 
v Olomouckém kraji v roce 2018 – vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl L. Hynek. První část materiálu obsahuje vyhodnocení 
dotačního programu na podporu vzdělávání na vysokých školách v roce 2018. Cílem 
dotačního programu v rámci celoroční činnosti žadatele je především podpora 
zvyšování kvality vývoje vzdělávání na vysokých školách, rozvoj spolupráce 
vysokých škol a středních škol v regionu a podpora vysokých škol v oblasti 
inovativních aktivit. Hodnotily se 3 žádosti vysokých škol. Všichni splnili kritéria 
pravidel dotačního programu, a vzhledem ke skutečnosti, že celková alokace 
dotačního programu byla 10 350 tis. Kč, bylo navrženo následující rozdělení, kdy 
všechny 3 vysoké školy, které žádaly, dostaly stejnou částku 3 450 tis. Kč. Obsahem 
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materiálu je rovněž i konkrétní využití poskytované dotace v rámci dotačního 
programu za rok 2017. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům 
 
Ing. Jurečka: Sdělil, že u všech 3 žadatelů se jedná pouze o obecný přehled, jak 
budou finanční prostředky využity, nejzásadnější je úhrada mzdových nákladů. 
Nedomnívá se však, že to naplňuje cíle programu. Dotace by neměla suplovat 
standardní činnost vysoké školy, na kterou dostává příjmy ze státního rozpočtu 
MŠMT, ale měla by to být nadstavba, např. na rozvoj spolupráce vysokých 
a středních škol, orientace na to, aby absolventi zůstávali v OK, aby už v době studia 
spolupracovali s firmami. Požádal, aby při posuzování žádostí o dotace byl 
respektován účel programu a aby byla kritéria zaměřena více na cíle projektu, jelikož 
v přiložené tabulce jsou jen stručně nastíněny cíle, na co uvedené subjekty dotace 
žádají. Domnívá se, že by dotace měly být orientovány více na studenty, např. 
finančně slabších rodin a ne na vybavení učeben. 
 
L. Okleštěk: Požádal Ing. Jurečku, aby vzešel v tomto směru podnět za Koalici pro 
OIK a toto téma probrali na poradě předsedů klubů.  
 
Ing. Vrána: Oznámil možný střet zájmů. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/29/2018 
Přítomno 52, pro 45, proti 0, zdržel se 5, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 31 
 
 
 

15. Program na podporu práce s dětmi a mládeží pro nestátní 
neziskové organizace v roce 2018 – vyhlášení      
 
Úvodní slovo přednesl L. Hynek. Pro tento dotační program byly vyčleněny finanční 
prostředky z rozpočtu OK ve výši 179 245 Kč, čímž došlo k naplnění podmínek pro 
získání finančních prostředků ve výši 418 237 Kč z výše uvedeného dotačního 
programu MŠMT. Dotační program tedy pracuje s předpokládanou částkou 597 482 
Kč. O finanční podporu z tohoto dotačního programu mohou žádat nestátní 
neziskové organizace, které mají ve svých stanovách přímo zakotvenou práci s dětmi 
a mládeží. Účelem programu je především podpora stávající nabídky volnočasových 
aktivit, jak v rámci členské základny nestátních neziskových organizací, tak i aktivit 
určených pro neorganizované děti a mládež.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/30/2018 
Přítomno 52, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
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Hlasování č. 32 
 
 
 

16. Program na podporu volnočasových a tělovýchovných aktivit 
v Olomouckém kraji v roce 2018 – vyhlášení   
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. Cílem dotačního programu je podpora pravidelné 
i příležitostné činnosti právnických a fyzických osob realizujících činnost v oblastech 
tělovýchovy, rekreačního sportu, volnočasových a zájmových aktivit všech věkových 
kategorií v OK ve veřejném zájmu a v souladu s cíli OK. V Příloze jsou předloženy 
pravidla tohoto programu. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/31/2018 
Přítomno 52, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 33 
 
 
 

17. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti kultury za rok 2017 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. V DZ jsou uvedeny všechny kategorie. Návrhy na 
udělení cen OK mohly předkládat fyzické i právnické osoby v období od 1. 1. 2018 do 
31. 1. 2018. Kraj obdržel do všech kategorií 96 návrhů na ocenění, z nichž vyšlo 
88 nominací. O udělení Ceny veřejnosti OK za výjimečný počin v oblasti kultury 
rozhoduje veřejnost svým hlasováním. Hlasování proběhne od 1. do 31. 3. 2018. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. arch. Daněk: Uvedl, že by Komise pro kulturu a památkovou péči ROK měla 
zasahovat do výběru kandidátů při nominaci v oblasti kultury a by byl rád, kdyby do 
budoucna byla více zapojována odborná veřejnost.  
 
Mgr. Jura: Sdělil, že v hodnotící komisi byl pan hejtman, náměstci hejtmana 
Mgr. Jura, Mgr. Horák, L. Hynek, předsedkyně Komise pro kulturu a památkovou 
péči ROK Ing. Hryzbilová a další členové komise Mgr. Bouchal a PhDr. Svozil. Tyto 
3 členy hodnotící komise si sama nominovala Komise pro kulturu a památkovou péči 
ROK. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/32/2018 
Přítomno 52, pro 48, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 34 
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Byla provedena technická oprava v DZ: 

 na str. 6 byl u názvu Přílohy č. 1 rok 2016 nahrazen za 2017 
 
 
 

18. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace městysu Brodek 
u Přerova 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Důvodem žádosti o uzavření Dodatku č. 1 ke 
stávající smlouvě jsou změny na stavbě, proto městys požádal o posunutí termínu 
čerpání dotace a vyúčtování dotace. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/33/2018 
Přítomno 52, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 35 
 
 
 

19. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Mikulovice – 
kanalizace 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Důvodem žádosti o uzavření dodatku je 
skutečnost, že s ohledem na klimatické podmínky, blížící se zimu a proměnlivé 
geologické podmínky v kombinaci se souběhem plynovodu není možno dokončit 
prováděné práce včas. Z tohoto důvodu požádala obec OK o posunutí termínu 
čerpání dotace a vyúčtování dotace. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/34/2018 
Přítomno 52, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 36 
 
 
 

20. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Mikulovice – 
vodovod 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. OK obdržel od obce opět žádost o posunutí 
termínu čerpání dotace a vyúčtování dotace. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/35/2018 
Přítomno 52, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 37 
 
 
 

21. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Senička 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš.  Důvodem žádosti o uzavření dodatku je 
skutečnost, že došlo ke zpoždění stavby a to zejména z důvodu nepředpokládaných 
změn na stavbě a dále z důvodu asfaltování místních komunikací v celé šíři, proto 
obec požádala o posunutí termínu čerpání dotace a vyúčtování dotace. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/36/2018 
Přítomno 52, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 38 
 
 
 

22. Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské 
infrastruktury na území Olomouckého kraje 2018 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Předložený materiál obsahuje 3 dotační tituly 
s celkovou alokací 30 mil. Kč. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Jurečka: Požádal, zda by mohl být tento dotační titul v roce 2019 výrazně 
posílen, jelikož finanční prostředky na tuto infrastrukturu z hlediska resortu byly 
vyčerpány a do konce programového období, pokud se nepřesunou finanční 
prostředky, není plánovaná další alokace. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/37/2018 
Přítomno 52, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 39 
 
 
 

23. Dotace obcím na území Olomouckého kraje na řešení 
mimořádných událostí v oblasti vodohospodářské infrastruktury 2018 – 
vyhlášení 
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Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. V tomto případě se jedná o 2 dotační tituly 
s celkovou alokaci 3 mil. Kč.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/38/2018 
Přítomno 52, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 40 
 
 
 

24. Program na podporu včelařů na území Olomouckého kraje pro rok 
2018 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš.  V tomto materiálu se jedná o dva dotační tituly, 
a to pro začínající a stávající včelaře v celkové alokaci 738 tis. Kč. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/39/2018 
Přítomno 52, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 41 
 
 
 

25. Program na podporu aktivit v oblasti životního prostředí 
a zemědělství 2018 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Pro tento dotační program jsou vyčleněny 
finanční prostředky ve výši 2 250 000 Kč. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/40/2018 
Přítomno 52, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 42 
 
 
 

26. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb 
v Olomouckém kraji, Podprogram č. 1 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk a vyzval zastupitele k dotazům. 
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MUDr. Černý: Poděkoval L. Oklešťkovi a Mgr. Sonntagové za vstřícnost při diskuzi 
na téma diskriminace financování sociálních služeb. 
 
L. Okleštěk: Dodal, že debata byla přínosná pro obě strany. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/41/2018 
Přítomno 52, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 43 
 
 
 

27. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 
sociální 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/42/2018 
Přítomno 52, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 44 
 
 
 

28. Zdravotně-preventivní program v Olomouckém kraji v roce 2018 – 
Zdraví 2020 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Horák.  Projekty realizované v rámci tohoto programu 
jsou v souladu s Národní strategií ochrany a podpory zdraví a prevence nemocí 
Zdraví 2020 a v souladu se Zdravotně-preventivními programy v OK na období 2015 
– 2020. Dva z těchto projektů navazují na projekty z předchozích let a jeden projekt 
je nově vytvořen. Projekty budou stejně jako v minulých letech realizovány 
prostřednictvím Krajské hygienické stanice OK oproti finančnímu daru ve výši 
300 tis. Kč. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/43/2018 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 45 

29. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti zdravotnictví 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Horák.   ZOK je předkládána žádost oblastního spolku 
Českého červeného kříže o poskytnutí individuální dotace ve výši 300 tis. Kč. Dotace 
by byla použita pro podporu bezpříspěvkového dárcovství krve v OK a sérii kurzů 
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první pomoci pro příslušníky složek Integrovaného záchranného systému v OK, 
pracovníky veřejné správy a veřejnost. Projekt navazuje na projekty se shodným 
zaměřením realizované v předchozích letech. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/44/2018 
Přítomno 51, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 46 
 
 
 

30. Program pro oblast protidrogové prevence v roce 2018 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Horák. Cílem tohoto dotačního programu je podpora 
činnosti služeb působících v oblasti primární, sekundární a terciární protidrogové 
prevence v OK ve veřejném zájmu a v souladu s cíli OK. Uvedený dotační program 
obsahuje pět dotačních titulů, které budou v rámci programu vyhlášeny; případné 
odlišnosti jsou zvýrazněny v pravidlech pro dotační program.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/45/2018 
Přítomno 51, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 47 
 
Byla provedena technická oprava v bodu 4 usnesení – doplněn text 

 … žádostí o dotaci nad 200 000 Kč na konkrétní účel v dotačním … 
 
 
 

31. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti strategického 
rozvoje 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys. Odbor strategického rozvoje (OSR) obdržel 
3 žádosti o poskytnutí individuálních dotací, a to od Sdružení místních samospráv 
České republiky, Regionální agentury pro rozvoj Střední Moravy a Regionální rady 
regionu soudržnosti Střední Morava, která žádá o finanční podporu v celkové výši 
300 tis. Kč. Je to na financování tvorby sociálního fondu a financování nezpůsobilých 
výdajů z Operačního programu Technická pomoc. Tento materiál byl projednán ve 
Výboru pro regionální rozvoj ZOK, který jej doporučuje ke schválení. 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Sršeň, Ph.D: Požádal o konkrétní vyúčtování dotace z loňského roku pro 
Regionální agenturu pro rozvoj Střední Moravy včetně informace k subjektům, které 
využily tuto pomoc. Domnívá se, že podobné služby, které poskytuje tato agentura, 
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nabízejí i komerční agentury. Pokud je nějaké agentuře poskytnuta tak velká dotace, 
bylo by dobré vědět, za co tyto finanční prostředky byly utraceny nad rámec 
komerčních služeb, které tato agentura poskytuje podobně jako jiné. Dále požádal 
o poskytnutí seznamu projektů vyřazených z financování z Regionálního operačního 
programu Střední Morava. 
 
L. Okleštěk: Sdělil, že v případě vyřazení se jednalo o 19 projektů, z nichž 14 bylo 
vyřazeno s podezřením na porušení pravidel při zadávání veřejných zakázek, 3 byly 
podezřelé ze spáchání trestného činu, 1 projekt byl v nezajištění udržitelnosti 
a 1 projekt v řešení nevymahatelných pohledávek. Pokud nebude podezření 
potvrzeno, nemůžou se udělat jiné kroky. K ohrožení evropských finančních 
prostředků nedošlo, a pokud se u těchto projektů prokáže, že došlo k trestnému činu 
či přestupku, budou finanční prostředky od žadatelů vymáhány v plné výši. 
 
Mgr. Žbánek: V současné době jsou v rámci celé řady operačních programů zjištěné 
nesrovnalosti, které se prošetřovaly na různých úrovních. Podle dostupných 
informací to neznamená, že byly zvnějšku objeveny nějaké nelegálnosti. Naopak se 
jedná o zjištění, které provedly kontrolní instituce v rámci úřadu nebo případně 
auditního orgánu, tzn., byly odhaleny v rámci řídícího a kontrolního systému, což je 
důkazem toho, že program stejně jako jiné programy v této zemi fungují.  
 
RNDr. Seitlová: Požádala, zda by mohlo být zodpovězeno, co bylo poskytnuto 
v rámci minulé dotace ve výši 1,5 mil. Kč. 
L. Okleštěk: Sdělil, že již Ing. Sršňovi slíbil, že na příštím ZOK bude seznam 
připraven. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/46/2018 
Přítomno 51, pro 41, proti 0, zdržel se 9, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 48 
 

Ing. Sršeň, Ph.D.: Požádal o opravu svého hlasování k bodu Žádosti o poskytnutí 
individuální dotace v oblasti strategického rozvoje na: Zdržel se. 
 
OPRAVA HLASOVÁNÍ 
Přítomno 51, pro 40, proti 0, zdrželo se 10, nehlasovali 1 
 
 
 

32. Projekty spolufinancované z evropských a národních fondů ke 
schválení financování 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys.  ZOK jsou předloženy projekty spolufinancované 
z evropských a národních fondů. Celkem bylo podáno 11 projektových žádostí 
o finanční podporu: 4 projekty z Integrovaného regionálního operačního programu 
(IROP), 1 projekt z IROP v rámci ITI Olomoucké aglomerace 
a 6 projektů z Operačního programu Životní prostředí. 
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L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/47/2018 
Přítomno 51, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 49 
 
 
 

33. Poskytování cestovních náhrad členům Zastupitelstva 
Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Baláš. Materiál je předložen z důvodu potřebnosti úpravy 
výše cestovních náhrad, konkrétně stravného a paušálních cestovních výdajů, které 
jsou v současné době upraveny v Zásadách pro poskytování cestovních náhrad 
členům ZOK. Dne 15. 12. 2017 změnilo Ministerstvo práce a sociálních věcí 
vyhlášku, kdy došlo ke změně rozpětí těchto náhrad. S ohledem na zvýšení základní 
sazby stravného pro účely poskytování cestovních náhrad může dojít k nutnosti 
navýšení finančních prostředků.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/48/2018 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 50 
 
 
 

34. Prominutí povinnosti odvodu za porušení rozpočtové kázně 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Baláš. Tento materiál řeší zjištěné porušení rozpočtové 
kázně, a to nedodržením stanovených podmínek při poskytování dotací subjektům 
tak, jak jsou uvedeny v materiálu. Orgán kraje může z důvodů hodných zvláštního 
zřetele povolit prominutí nebo částečné prominutí povinnosti odvodu a penále s tím, 
že se nepromíjí 10 %, maximálně však 10 tis. Kč z poskytnuté dotace, a to pro 
úhradu souvisejících nákladů a výdajů, které jsou s tímto spojeny.  
 
V přiložené tabulce je uveden přehled subjektů, které byly zkontrolovány. Jelikož 
u většiny z nich bylo pozdě provedeno vyúčtování, avšak finanční prostředky byly 
použity pro účel, pro který dotace byla poskytnuta, je navrženo prominutí s tím, že 
10 %, maximálně však ve výši 10 tis. Kč zůstane neprominutých.  
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/49/2018 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
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Hlasování č. 51 
 
 
 

35. Volba přísedícího Krajského soudu v Brně 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/50/2018 
Přítomno 51, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 52 
 
 
 

35.1. Volba přísedící Krajského soudu v Brně 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/51/2018 
Přítomno 51, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 53 
 
 
 

36. Poskytnutí finančního daru z rozpočtu Olomouckého kraje České 
republice – Hasičskému záchrannému sboru Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/52/2018 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 54 
 
 
 

37. Žádost o prominutí části dluhu Jeseníky – Sdružení cestovního 
ruchu vůči Olomouckému kraji 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/53/2018 
Přítomno 51, pro 46, proti 0, zdržel se 4, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
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Hlasování č. 55 
 
 

 
39. Různé 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk, informoval o nadcházejících událostech: 
 
5. 3. – vyhlášení krajského kola soutěže Zlatý erb 2018 
9. 3. – IX. reprezentační ples OK 
14. 3. – konference samospráv OK 
16. 3. – I. společenský večer složek Integrovaného záchranného systému 
s oceněním hrdinů všedních dní 
27. 3. – vyhlášení Pedagog OK  
23. 4. – 10. zasedání ZOK 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům v bodu Různé. 
 
 
Mgr. Slavotínek: Požádal o vyjádření k záležitosti, která proběhla v regionálním 
tisku, kdy projekt Prostějov olympijský a jeho provozní financování nezohledňuje 
schopnost v budoucnu svými provozními příjmy splácet závazky, které vytvořil. 
 
L. Okleštěk: Financování tohoto projektu bude záležet na tom, do jaké míry k tomu 
ČR přistoupí, jak bude tato olympijská centra financovat. Jelikož předpoklad je, že 
bude docházet i k významnému podílu státního rozpočtu přes různé svazy, hovoří se 
o 70 a více %. Až budou k dispozici konkrétní čísla, bude se muset řešit aktuální 
stav. Tzn., buď se bude každý ze subjektů, který je součástí tohoto spolku, nějakým 
způsobem spolupodílet nebo se bude vybírat za provoz této haly. V současné době 
není schválen žádný model a ani nebyl nutný pro MŠMT na kofinancování. 
 
 
B. Kolečkářová: Dotázala se, z jakého důvodu byla zrušena některým občanům 
z Prostějova přihláška, kterou měli již několik let podanou do pořadníku na pobyt 
v domově důchodců. 
 
L. Okleštěk: V současné době proběhla pasportizace přihlášek, jejímž účelem bylo 
zjištění skutečného počtu žadatelů, jelikož se často stávalo, že jedna osoba měla 
podanou přihlášku na dvou i více místech. Je možné, že nově jmenovaná paní 
ředitelka tohoto zařízení, pokud se jedná o centrum sociálních služeb v Prostějově, si 
dělá individuální pasport, ale nedomnívá se, že by byly přihlášky rušeny. Dodal, že je 
ochotný se kdykoli touho problematikou zabývat.  
 
MUDr. Černý: Vyjádřil překvapení, jak budou řešeny e-recepty. Dodal, že zavedení 
e-receptu stálo v jeho případě 3 lékaře 70 tis. Kč. Přínos je nula, přičemž se tvrdí, že 
dojde k úsporám až 4 miliardy Kč. Dotázal se, na základě čeho dojde k úsporám, zda 
se má přestat předepisovat. 
 
L. Okleštěk: Sdělil, že na Asociaci krajů ČR přednesl poznatky ze ZOK a v současné 
době není víc v jeho silách. Doufá, že dojde během roku ke stabilizaci systému. 
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MUDr. Habrnal: Výbor pro zdravotnictví ZOK a následně i ZOK přijalo usnesení 
k elektronické preskripci. 26. ledna proběhla schůze Poslanecké sněmovny, kde 
v rámci projednávání zákona o léčivech vznesl pozměňovací návrh poslanec SPD 
MUDr. Dvořák, aby recepty byly dobrovolné. Dotázal se, co motivovalo klub ANO 
2011, tento návrh nepodpořit. 
 
L. Okleštěk: Motivací byla informace, že ti, kteří nebudou využívat elektronických 
receptů v době, kdy to neumožní zákon nebo pravidla, která jsou nastavena, 
nebudou nikterak sankcionováni. Obdržel informaci od Ministerstva zdravotnictví, že 
princip e-receptu je takový. Pokud budou všichni připojeni a budou je předepisovat 
v souladu s pravidly, která jsou nastavena, mělo by to posunout zdravotnictví 
dopředu. Domnívá se, že když bude e-recept nesankcionován a do jednoho roku se 
bude stabilizovat, je reálná šance, aby byl účinný. 
 
MUDr. Habrnal: Domnívá se, že systém e-receptu je naprosto scestný a nedomnívá 
se, že za necelý rok budou odstraněny chyby, které zmiňuje ministr zdravotnictví. 
 
 
Ing. Jelínek: Požádal za klub SPD+SPO, aby byla velmi zodpovědně připravena 
kritéria pro výběrové řízení na pozici ředitele příspěvkové organizace Koordinátor 
Integrovaného dopravního systému OK. 
 
L. Okleštěk: Sdělil, že se toto téma řešilo jak na poradě vedení, tak na ROK, kde 
došli k závěru, že pokud se napoprvé nepodaří, aby se přihlásil někdo, kdo bude 
splňovat parametry, bude lepší výběrové řízení zrušit a počkat, až se přihlásí 
zájemce, který bude odpovídat skutečným parametrům. 
 
 
Ing. Sršeň, Ph.D: Poděkoval vedení OK, že vzalo na vědomí náměty k odpadovému 
hospodářství a dále se o nich diskutuje a doufá, že se podaří udělat komplexní, 
solidární systém zahrnující maximální počet obcí kraje. 
 
L. Okleštěk: Doufá, že budou uspokojeny potřeby všech měst a obcí a že se odpad 
dokáže kvalitně zlikvidovat na území OK.  
 
 
 
 
 
L. Okleštěk ukončil zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje v 13:00 hod. 
 
Přílohou tohoto zápisu je dokument „Usnesení z 9. zasedání Zastupitelstva 
Olomouckého kraje konaného dne 26. 2. 2018“ a přehled jmenovitého hlasování 
o jednotlivých usneseních. 

 
 
 
 
V Olomouci dne: 6. 3. 2018 
Zapsala: Mgr. Kristýna Rábová 
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